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20 430 Wijziging van de wachtgeldbepalingen in de 
Wet algemene regelen gemeentelijke indeling 

VOORLOPIG VERSLAG VAN DE VASTE COMMISSIE VOOR 
BINNENLANDSE ZAKEN EN DE HOGE COLLEGES VAN STAAT1 

' Samens te l l i ng : 
Postma (CDA) , Pröpper (CDA) , Houben-
S ipman (CDA), Mas t i k -Sonneve ld t (PvdA), 
M w . J . H. B. van der Mee r (PvdA), voorz i t ter , 
T jeenk W i l l i n k (PvdA), Van Boven (VVD), 
Talsma (VVD) , Vis (D66) Barendreg t (SGP), 
De Gaay For tman (PPR), V o g t (PSP), 
S c h u u r m a n (RPF), M w . Bo ld ing (CPN) en 
Van der J a g t (GPV). 

Vastgesteld 25 april 1989 

Het voorbereidend onderzoek gaf aanleiding tot het formuleren van de 
volgende opmerkingen en vragen. 

1. Kan de staatssecretaris aangeven hoeveel gemeenten vanaf 1980 in 
dezelfde positie als Driebruggen zijn komen te verkeren in die zin dat de 
ambtenaren over 2 of meer gemeenten verdeeld zijn? 

2. Kan de staatssecretaris aangeven van hoeveel gemeenschappelijke 
regelingen na een herindeling de ambtenaren vanaf 1980 over 2 of meer 
gemeenten zijn verdeeld als gevolg van een opheffing van een gemeen-
schappelijke regeling danwei een «afslanking»? 

3. Hoe kijkt de staatssecretaris aan tegen het staatsrechtelijk 
fenomeen dat reeds wijzigingen in de begroting van Binnenlandse Zaken 
in 1988 zijn aangebracht ter overheveling van gereserveerde wachtgeld-
verplichtingen naar het gemeentefonds terwijl het wetsvoorstel waarop 
deze overheveling is gebaseerd eerst halverwege 1989 - op zijn vroegst 
- door de Eerste Kamer zal zijn behandeld? 

4. Kan de staatssecretaris nog eens precies uiteenzetten waarom deze 
begrotingswijziging reeds in 1988 noodzakelijk was? 

5. Wat is het verschil in positie van de secretaris en ontvanger in de 
op pagina 6 van de memorie van toelichting geduide categorie 2 en 3? Is 
het verschil gelegen in de voorlopigheid van de aanstelling in categorie 2 
en de tijdelijke benoeming in categorie 3? 

6. Uitgegaan wordt van het feit dat er geen ander gebruik wordt 
gemaakt van de naar het gemeentefonds overgehevelde gelden anders 
dan voor wachtgeldverplichtingen en enkele andere verplichtingen 
genoemd in het onderhavige wetsvoorstel. De uitspraak «for better or 
worse» wordt in dit verband in de Handelingen gebezigd. Hoe rijmt zich 
deze uitspraak met het feit dat de oorspronkelijke reserveringen in de 
meerjarenraming Binnenlandse Zaken indicatief van aard waren en ook in 
1988 voor f 5 miljoen een ander gebruik van deze oorspronkelijk voor 
wachtgelden gereserveerde middelen is gemaakt? 

De voorzitter van de commissie, 
mw. J. H. B. van der Meer 

De griffier van de commissie, 
Dijkstra-Liesveld 

913031 F 
ISSN 0921 7363 
SDU uitgeverij 's Gravenhage 1989 Eerste Kamer, vergaderjaar 1988-1989, 20 430, nr. 166a 


